MOYER'S TESTIMONY-
~ MAKES FINE IMPRESSION

Boise, Idahe, July 10th, 1907.

The Bradley depositions from San Francisco throw great doubt on Orchard’s clalm to that crime. ' The bomb
theory Is pretty well oxplodod. Gu theory more pmmlo.' Orchard's testimony ‘was utterly contradicted In two

pnlcuhn by the San Fn»elwo depositions. Orchard testified he took Budley’c cook to the theater.

She denies

it polm-blmk.\ Orchard testified to hldlno on the roofoeop over back stairs of the Bradley house. Evidence by all
wm!uuo shows the roof beyond possible ruch at thg time of the up\oﬂon but also shows how [t could be done

seven months after when a new house was bullt adjoining.

Looks as If Orch.rd’n' evidence had been bullt up

after the new house was erected. This is a very damglug point, going to show how Orchard and his fellow Pink-
ertons have dove-talled truth and falsehood Iri the famous Confession, ;

Amhcr lndopmdom wltmu In 'Frisco contractor, - Abernathy.

J

Orchard talked with him In November, 1904,

and tried to interest him In sliverlead proponl’lon of Couer d'Alenes -and declared if it had not been for that son-

of-a-bitch Steunenberg he would h!vc been a rich man now, adding, “I'll get him yet.”
nesses Impeaching Orchard were Mr. and Mrs. Glil of Spokane.
Interest In the Hercules Mine In_March, 1899, just befors he left Wallace.
of Ipolu_nc. also testified to meeting Orchard in November, 1905, just before St b

he repeated to him 8. 0. B. speech,

Other independent wit-
Both testified that Orchard tried to sell his

Gill, who is consulting city angineer

g's tion, when

saying, he would have had money in all his p_ockeu and been bullding

blocks In Spokane Ilke Paulson and Hutton if it were not for that 8. O. B. Steunenberg. Orchard is now proved
to have made this vengeful remark about twenty times.

"Moyer’s testimony created a fine
undertook Orchard’s

false arrests and false charges had been made on Moyer himself and many others that they naturally
4

Impression. Manly. S8traightforward. Explained fully how the Federation

defense before they knew he was gulity, though It looked bad for them to do it. So many

Id not be-

lieve. Orchard guilty till he confessed. Open display of cipher telegram from Simpkins, letters and telegrams
from Haywood In piymdnt of Miller's fees to defend Orchard, made state's mysterious insinuations fof last year

look pretty cheap.

Borah tried hard to shut out cv!d‘n« that noycr was brought to Idaho by mine owners and Pinkertons, not
by the lhho state authorities.. Bulkley w.u-. In pcmn hold the keys to the handcuffs on that kldmpplng tr-ln

" and m accompanied by Thug Meldrum lnd othor “Gun mon" “from Colorado. Bulkley Wells was :d)uum
eral of Colorado, pmldent Smuggler-Union mine, and a vry active member of the Mine Owners Association.

row argued his control cf that train

Judge Wood ruled It out bouun proceeding was outwardly “legal.”

gon-
Dar-
But
and

tended to prove conlplncy to: ruin these men and their organization.
As if legal maehlnery could nét be

was not prostituted to the purposes of the Mine Owners’ conspiracy. As If legal conspiracy .was not conspiracy

still.

HERMON F. TITUS.

SECOND WEEK OF DEFENSE

The jury in the Haywood case Is
completely isolated from public imflu-
ence, at leagt In theory. At the

close of every session of the court, |

every morning at 12 and every after-
noon at 4 and 4.30, Judge Wood
reaches for his statute book and
reads: “Gentlemen of the jury, it is
your duty not to converse with any
one or among yourselves, etc., ete.”
and then, “Swear the balliffs, Mr.
Clerk,” and finally , *Retire with the
balliffs, gentlemen.”

But, despite this form and rigor,
those jurymen absorb the sentiment
of the public In Bolse. And, wheth-
. @ar they do or not, the average jury
man {8 made of the same stuff and
reached by the same considerations.
a8 the average citizen of Bolse and
vicinity, whére these jurymen have
 lived for the last ten to forty years.
‘We may safely calculate this jury
feels and thinks about the case very
nearly what the average clitizen of
Malze feels u:d t‘mnh..

-

Now, it is certain the average citl-
gen of Bolse has dhout come to the
-conclusion’ that the State has not
made ont its case. I talked with a very

. intelligent professional = gentleman
who has attended the trial as often
as possible for him and who has read
everything he could find on the sub-
ject. He sald "“The whole case is
Orchard and I have no confidence
fn Orchard. ' I watched him carefully
on the stand for a week. At first he
impressed me favorably, but at last
‘1 became convinced, even before 1
heard a single witness on the other
side, that he is a colossal liar, e
gaged now in the most colossal erime
of his woer Vi

- - - N

The Impreulon of this unprejo-
diced observer, whose whole tenden-
oy wu to condemn because he had
heard ' only one side, is echoed
throughout “this community. It fs

. even rumored that chief counsel
‘Hawley, of the prosecution, has lost
heart. It is remarked as odd that
Baroh is dolng all the cross-examin-
ation since the first few days. The
case s conduceted heartlessly’ by the
State.
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It is also said the banks have re-

‘The State, as

acy on the part of Moyer, Haywood,
Pettibone, Stmpkins, Davis, Easterly,
Orchard and others, to murder ene-
mies of the Federatidn, then it ‘will
not be required to prove Haywood's
connection with this particular mur-
der of Steunenberg in any direct way.
He may even have been entirely ig-
norant of it. Orchard shows his
coaching to fit the law of Idaho when
he testifies Haywood simply told him
to go ahead aud do whatever he
liked, he couldn't' do anything too
flerce for him. That is, according to
Orcherd, Ms fellgw-conspirators gave
him a Rovin: Commission to Murder
and in obedience to that commission,
he kllled Steunemberg. If that alleg-

and the mt who have led Idaho into

thig pit at the bidding of McParland

and his Pinkerton Detective. Agency.
. L4 - -

Just now the latter are promising
great things on “rebuttal” But peo-
ple have heard the Promise Song so
often the last slghteen months, that
they pay no attention to it any more
—except to laugh. The “Pinks” are
cherishing away carefully one little
or big boy, of sixteen, for their“rebut-

tal’’ It is the Neville youth, a light | ation is true, mceording to the Idaho
colored, weak looking country lad, | statute Kly\vood is guilty, m
who it Is presumed is Intended to e B Rt

contradict Pat Moran; W. F. Davis But there's the rub. It it true?

and D, C. Copley, and to corroborate
Orchard.. Judging. by the way Gun-
man 8iringo, who Is also McParland's
bodyguard, keéps watch over young
Neyille, and even takes him to the
best restaurants ‘to feed, it would ap-
pear they are not very sure' of this
rebuftal witness, I am Informed
there Is good reason for them to keep
watch over their baby, as he has al-
réeady told two or three contradictory
accounts of his travels from Indepen-
dence to Cheyenne In company. with
his tather and Orchard.

if the balance’of thelr rebuttal is
of this character, it is probably. P“
pure bluff. /

Have the witnesses for the State, out-
side of Orchard, established any such
conspiracy?

All they have actually established
was the commision by somebody of
certain ‘crimes, Steunenberg's assass-
ination, Dec., 1’06 ‘blowing up'of the
depot ‘at Independence, Colorado, June
1904, killing some' non-union miners;
explosion in Vindicator mine, Nov.,
1903, kiMing manager and bou and
explosion &t Bradley’s residence in
San’ Franelsco, Nov., 1904. The last
two may or may not have been
crimes. They are shown by evidence
of Defence to have been accidents in
all- probability,

At any rate, the State has lolf pub- There is left only Steunenberg and
e confidence in Bolse during the last Indopadenco depot to establish con-
week to a very considerable extent. | spiracy, uniess we fnclude the Bunker
I think the jury feels the same, | and Buluvn explosion in 1899.

TWO ‘MAIN POINTS

The Defence put on some thirty
odd wit %« the d week.
Many have-further contradicted Orche
ard’s account and made it impossible

Take now the Independenee depot.
If the Defence bas established any one
thing the last week, IT HAS BEEN
THE INJURY TO THE UNIONS OC-

to believe anythi he says, unless | CABIONED BY THE INDEPEND.
fully oorroborno:‘ by iIndependent | ENCE EPLOSION, THAT EXPLO-
'ltnem.. SION ANNIHILATED THE WEST-

ERN FEDERATION OF MINERS IN
ORPPLI CREEK.

To charge this explosion to Moyer,
and Haywood, {s to charge them with
self-destruction. It.is to charge them
with belng secret traitors to the Wes-
tern Federation of Miners.

¢ It Is mow seen that Orchard's su-
preme mn lles In forging a chain of
ces ocalled his “narrative,”
in which a hundred links may be true
and only one link false. AND THAT
FALSE LINK 18 THE LINK THAT
CONNECTS HAYWOOD WITH THE
CONSPIRACY. -
_The skill lies/in selecting the 99
true links, which can be tested and
lonnd ttlu. AND IN ASSUMING
THAT NO ONE CAN DIIPROV!
THE FALSE LINKS.
THE FALSE LINKS Anl m NU-
M!ROU& by

n-mmwguo-:'muo-
of a conspiracy on the-part of Moyer,

M!hmud the rest.
hir Ao 1 have it on the best | .

l&“mdeuu depot,
behest of Hay-
ood was doing ex-
‘Pinkertons wanted

aét of violence

vm the .
done, namely, |
which would

to(.lho any pro-
e Defence as to Colorado

rganlu& by**
“'Bulklo'{"w.ll. and James McPar**

*smust been
cl the Mine**

*%land,
of Colondo"

**Owners’ Asgoc
**and Idaho. b
.« 0

For this was Pinkerton advice as
shown by testimony this week.

Morris Friedman, who was ‘stenog-
rapher .in McParland’s office at Den-
ver for three years, and who had kept
coples of many reports made to that
office, proved that McParland had’ of-
ficers of Unions I8 his employ, mak-
ing dally reports to him concerning
Union affairs.
 That was 2 TREMENDOUSLY SIG-
NIFICANT FACT TO HAVE ESTAB-
LISHED. Qratias of Globeville, was
President of the Union there and
chairman of the [Relief Committee.
MEHALICH TESTIFIED THIS
PINKERTON IT WAS WHO INTRO-
DUCED HIM TO QRCHARD in Janu-
ary, ]900

Everywhere we nnd Orchard iIn
touch with men now shown by Fried-
man to have been operatives for Mc-
Parland.

Everywhere, too, . we find theae
Pinkertons to- be advis hot headed
action by the upions to which they
belonged.

- - - »
' Gen. Engley told of Beckman, after-
ward shown to be a delective, com-
ing to his office In December, 1903,
wearing a Sociallst Red Button, and
proposing to hold ' a street meeting

.| which Engey as a Socialist objected

to as likely to make ‘trouble.

John Dennis, a former Coffee Creek
miner, testified that Beckman, when
President Kennison made a speech
in union meeting sgainst all forms of
violence, arose and made a rank talk,
declaring “he was against and tired
of the peace talk The president
called him to order for ft.

The  detectives were always advis-
ing this sort of thing in the unions.
The Prosecution would have us be-
lleve that Haywood was in league
with the Pinkertons and advocated
the same policy.

THE BARNES' TESTIMONY.

The most direct &nd striking tes-
timony on the point was given by
Joseph C. Barnes, a Kentucky born
boy, who has been eleven years a
miner in Colorado.
. It Is remarkable :
Bolse belleving stfii that Pinkerton
Operative Rlddell was a faithful
Unjon Man. He had known Riddell
and lived with him and suffered with
him,” had been so intimate with him
that they were known as “The two
brothers.” He could not belleve It
possible that so flerce a union man as
Riddell had always been could pos-
sibly be a Pinkerton.
¢ His evidence was straight from the
shoulder and Prosecutor Borah drop-
ped his cross examination very sud-
denly.
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Here again we run across Orchard
in close touch with the Pinkerton op-
erative, 'When Orchard went to
Ouray as body guard for Moyer in
the spring of 1804, he was observed
by Barmes in close private conversa-
tion with Riddell bebind closed doors
for at least an hour.

It was Riddell whe introduced Or-
chard to Barnes and who seemed to
know Orchard well. RIDDLE WAS
A PINKERTON AT THIS TIME
MAKING DAILY REPORTS TO Mec-
PARLAND,

Orchard also, as shown by his own
evidence and that of several other
witnesses had been and was in close
touch with Sterling and Scott all
along. the fall of 1903 and spring and
summer of 1904, i

.- " ¥

Barnes further testified that Rid-
dell proposed to him *to blow nell
out of the Liberty Bell mill or the
Bmuggler mill.” He wanted to get
some powder, “put it in a beer keg
and roll it down on the mill” He
also proposed . to burn the town of
Telluride and was always Jeader of
the faction In the union opposed to
the conservative and peaceful majori-
ty faction led by Guy Miller, the So-
clalist.

CONCLUSION FORCED BY EVI-
DENCE.

.

Putting all this together, I am
driven to the conclusion that it is
altogether probable that Orchard has
been all along in the employ of the
Pinkertons, not #8 an erdinary oper-
ative, making daily reports to
copied by an office stenographer, but
as a special and secret operative,
sent into the Western Federation of
Miners to do what McParland did to
the Mollie Maguires ‘and ' what his
present body guard Springo is report-
ed to have spent three years In doing
among & gang of cattle theives In
Wyoming.

Those BSecret Operatives spend
years at their work of obtaining -evi
dencg to convict. Thelr form of op-
eration, s always the same. Become
a member of the organization. Be-
come a trusted leader. Join in its
crimes. Stimulate them to morel
violence and more crimes.

If they have not committed crimu,
advise and urge them to 'do so, like
Riddell. Get Intimate with them as
Orchafd did with Moyer, Haywood
and Pettibone. If you cannot convict
them in eny .other . way, commit

es with them and for them as
ﬁl’d claims he d!d, m‘ s Me-
land and Siringo did,

I have never believed It poulhlo
men conld be found so low: im th
human scale as to mmlcr and Iud
in murder In cniu' eunvtet Mr
dupes and victim f

But' I am tudy co be eontmul h!
evidence. ~And the circumstantial e
‘dence ia here m dmu luhn uu»
Pinkertons. ”

: To Orgtmlza the Slaves
| of Capital to Uote Their
Own ‘Emancipation

i

m—

. PRICE FIVE CENTS

CAPOSED

Crushing Testimony of His Former Brother Unionist, Joseph C.
Barnes, Lays Bare Pinkerton Schemes-Riddel and Orchard
Hold Secret Conference- Riddell a High Operative,~Orchard
Still Highet~-Full Verbatim Report Exclusively in “Socialist’

Joseph C. Barnes, being called as
a witness on behalf of the defendants,
and being first duly sworn, on oath
testified as follows:

Direct Examination By WMr. Darrow.
‘hat is your pame, please? A.
Josenh C. Barnes.

Q. Where do you live, Mr. Barnes?
A Near Montrose.

Q. Colorado? A. Colorado.

Q. How long have you lived In Col-
orado? A. 11' years.

Q. .Is that In lhe Telluride district?
A. It is 60 mlles from Telluride to
Montroge. I have prospected around
Telluride and Silverton.

Q. Where were you born? A. In
Kentucky,

i dQ How old are you? A. 39 years
old.

Q. How long dld you mine? A. I
started to prospecting about: 1896,

Q. That is your, business, is f{t,
mining? A, My business Is farming.

Q. Farming? A. Yes, sir,

Q. Are you farming now? A. Yes,
sir;' that is, I have a sage brush patch
that I am clearing up and getting
ready to farm.

Q.. When you get some.water on {t?
A. Yes, sir.

Q. You have mined? A. Yes, sir.

Q. How long? A. Well—that [s,
I have prospected since 1893, I went
to Telluride in 1896 but 1 did not go
to mining: 1 went 'to working as a
common laborer.

Q. You first worked around there
as a common laborer? A. Yes, sir.

Q. What kind of work did you do
there? A. The first job I got after
I left home In Kansas was cleaning
up around the Columbia boarding
house, cleaning the tin cans and things
out of the yard.

Q. Did you ever-join the union? A.
Yes, sir, after It was organized—after
the Federal Labor Union was orm-
ized in 1901.

Q. That was the Western  Fedors:
tion of Miners that you joined? A.
Not the Western Federation of Min-
ers; If was a local of the American
Labor Union that was organized by
the Western Federation of Miners.

- Q. Where were you when you
Jolned 1t?° A. I was working in Tel-
luride, in a restaurant.

Q. Afterwards did
miners” union? -A,
the miners' union.
Q. Were you affiliated with them?

Yes, sir. &

Q. And you went to mining, did
you? A, Yes, sir.

Q. Do you remember the time of
the strike down in Telluride? A. I
do.

Q. When did that come off? Al
The mill men come out for eight hours
on September the ist.

Q. What year? A. 1908.

Q. Do you know a man by the
name of Riddell that stays arsund the
door here more or less? A. Yes, I
do. '

Q. How long have you known him?
A. I have known him since January
5th, 1903,

Q. When did you last see him be-
fore you came to Bolse? A. | saw
him in Silverton In 1905, I guess—I
am not sure about that; he was there
during 1904 and 1905; I think it was
the fall of 1905 when he left Silver.
ton to go to Ouray and afterwards to
get out of the country.

Q. 18067 A. Yes, sir.

MR. BORAH: What time in 19057

THE WITNESS: He left in the
fall. I would have to study a minute
to say whether it was 1904 or 1905,
but I think it was the fall of 1905, 1
know it was in the fall of the year.

Q. Have you and he been in jall
together? A. Yes, we have been In
jail together and In other places.

Q. How much have you been with
him? A. Ever since he declared him-
self In 1502, until he left we were con-
tinuously together when we were not
sepurated on account of military ne-
cesslties.

Q. You mean the miMtary neces-
sity of your organization? A. We
were sometimes shipped one of us one
wiay and the other the other.

Q. » You mean in the military neces-
sities of the other fellow? A. Yes,
sir,

Q. Youw and he ‘were chums, wers
you? ‘A. Yes, sir; we were more than
that; we were just the same as ome;
they called us the three brothers, my
brother, myself and him,

Q. Did you live together in the
same house, except when you were in
the bull pen? A. We did, and were
there together then,

Q. Was that about the time of the
beginning of the strike that you got ac-
quainted with him? A. Before the

you join the
I never did join

A

‘strike, the first year I remember—the

first specific action I remember of his
doing anything that I considered &
brotherly act was about March 18th,
1908,
me from getiing into a whole lot of
trouble—that is, getting killed.

Q. - Getting killed. Well, That is
considerable trouble.” He came to yon
and told ‘you something at that time
did he? A. -He told me thers was a

/He made some teport to you?
A. Yes.

A. Yes, we were always friendly, but
:h:dt under. obuuum to him after
t,

the  depuly .haﬂ!!s.

‘some of
then bocm Mnndl ? | cal

s e et | e mawiey: Wi object to_ that

ll

certain of that, as I did not belong to
the miner's union.

Q. Do you remember when the mili-
tia was called in? A. The militia
got there about the 23rd. The Citi-
zens Alliance made the call about the
time that—about November 10th. «

Q. Of what? A, Well, that—

Q. The 10th of whlt" A. Novem-
ber.

Q.
sent—

MR BORAH: 23rd of November?

THE WITNESS: When they got
there, yes sir.

Q. Anything doing there to cal fot
the troops at t. time?

MR. BORAH: 1[I object to that as
calling for a conclusion of the wit
ness. 4

Q. What was doing there? A, We
had practically in mo—

MR. HAWLEY: Walit a moment.

Q. Was there any disturbance there
at that time? A. There had been
one . disturbance, Meldrum and an-
other bad man had beaten up Billy
Drummond at the Tomboy mine; he
was a cripple, and another fellow—

Q.\ Were Meldrum and this other
bad man of your fellows? A. No,
they were not.

Q. You have seen Meldrum around
here, too. A. Yes.

Q. I guess we know who he is now.
Were there some pickets up at the
Tomboy mine at that time? A. Octo-
ber, or November the 7th the pickets
were sent to the Tomboy mine. |

Q. Was' Riddell one of those? A.
That was'one measure that he got
through. He was the one that headed
the bunch that went up there.

Q. Went as a picket? A. Yes, ho
took them up there,

Q. And the troops were called on
account of whatever happened at the
Tomboy mine?

MR. HAWLEY: -We object to that
o the ground that it is-calling for a
conclusion,

THE COURT: The objection is sus-
tained.

, When were the troops called
with reference to the time the plckets
went up to the Tomboy mine? A.
The troops were called about—well,
do you mean when were they sent
there by the governor, or when did
this committee meet—

Q. Well, when did the commitiee
g0 to Denver? A. About the 20th of
November.

Q. And when do you say the pick-
ets went up to the Tamboy, A. The
1st of November.

Q. Well, we will leave that now.
Did Riddell come back down town?
A. Yes, he could npt stay away. He
stayed up there three days and came
back.

Q. How far i{s the Tomboy from
town? A. The Temboy is—well, it is
according to which train you take; it
is about four miles.

1903 or 19047 A.* 1903 they

Q. “Is that the longest or shortest
trail? A, Yes, that is the langest
one.

Q. And did anything happen to you
after the troops got there? A, That
is when shings did begin to happen. |
think it was about—well, I got away
from the first; 1 was sent to Montrose,

Riddell was to go down there but they |.

put him in jail to keep him from going
to Montrose, and I went in his place,
and the Kinley Kid hit me in the head
with a six-shooter and | had to go to
the sanitdrium and did not get back
for two weeks, and when [ got back
I was thrown 4n jail for making signs
anA estures to intimidate the men at
the' Tomboy mine, they said, and after
1 was put in fail that night, there was
twentyfive of us in jail, December the
21st or 22nd, and we tried to get out
on bonds, and the judge said that it
was (oo late to make out bonds that
night and that he would do it the next
morning; and at fourjo'clock that night
they had a special train ready there
and they took eleven of us out and
handcuffed ~several of the boys to-
gether—they did not handcuff me be
cause I was ‘not dangerous—and they
sald we were golug to get’ours; and
it was snowing a’little and they told
us how we would look with snow all
over us hanging from the trees in the
morning; and [ concluded to holler
for the troops that had been moved
there for the purpose of giving—

MR. HAWLEY: Wait -a minute.
‘We object to that and move to strike
that out.

THE COURT: The motion will be
allowed.

MR. HAWLEY:
witness be warned.

THE COURT: Witness, you answer
the questions asked you and no others.

THE WITNESS: He asked me
what took place,

THE COURT: That part will be
stricken out as to the purpose. '‘You
answer the question that you were

We ask that the

when I think at least he saved | asked

THE WITNESS: What was the
5 qnenlon‘
Q. Wero the troops moved? @ A.

The troops had been patrolling or as-
sisting ‘the civil authorities In patrol-
ling the town; I know this, and when
they started “us down to the depot in
charge of the civil authorittes—that is,
why I looked

ng—1 expected to meet
troopc and I intended to

around ex

"WITNESS: Well, I began ta

kup .open but 1 oould not see
m& tmnen all the way

men was not on their regwlar pateel
that night between the court house
and the depot, and not geeing the mil}
tiamen I went along with the civil
authorities and they put us on the
train znd put ten or eleven guards on
with us and took us down to Montrose
and put us in jail there.

Q. How long were you there? A,
Four or five days. We spent Christ
mas there.

Q. How many of you there? A,
Eleven of us,

Was Riddell thera? A. No, he
was not; I don't know how he dld not
come.

MR. HAWLEY: We object to that
and ask to have that stricken out, It
is evident that this witness is all
cocked and primed—

MR. DARROW: Oh, no.

MR. HAWLEY: I say yes.

MR, DARROW: Ile has not beem
cocked and primed or led at all, al-
thoughy he was around your militia
a good while.

THE COURT: What was that an-
swer?

The last answer was then read.

THE WITNESS: Well, Riddell was
not there.

THE COURT: That answers it

Q. You say he was not there? A.
No, but he was throwed in with the
rest of us.

Q. You don't know how long he
stayed in? A. I think he was let out
the next morning.

Q. After you had your Christmas ~
there were you arrested again? A’ I
went to Telluride in a barrel. |
« Q. In‘a parrel? A. Yes, and after
I got back ints Telluride—

MR. BORAH: Nuw, you were asked
& single question whether you were
arrested or not, and you can answer
that without going into—

MR. RICHARDSON: We have no
objection to their saying anything to
“the ' court,” bt we do objéct to thetr
lnstmctlng and browbealing the wit
ness on the stand.

THE COURT: He was asked lf he
was arrested again, and he said he
went back In a barrel. The conrt has
instructed him to answer the questions
and the statement that he went back
to ‘Telluride in a barrel is not respon-
sive to the question that was asked.

Q. How did you get back to Tel-
luride? A. Well, I don't know hardly
how to answer that.

Q. How did you get back? A. I

got back to Telluride in a barrel; that
is I got through the lines.
Q. Through tle lines? A. Yes, sir.

Q. And were you arrested again
after that? A. I was arresied by this
militia when | was endeavoring to get
back; that is, they throwed their guns
down on me and I stopped for a few
minutes and then [ escaped.

Q. How did you escape?
I climbed a tree.

Q. With the barrel, or had you got
| out of the barrel? A. That was be-
fore I got into this barrel,

Q. You finally got back? A. Yes,
but T was not arrested again until I
had been to Kansas and had gone back
under the orders of Governor Peabody
that no.one would be molested return-
ing to Telluride unarmed.

Q. Were you arrested agaln? A. I
was arrested then and thrown into the
bull pen.

Q. For what this time? Do vyou
know what you were charged with?
A. Well, Riddell fold me afterwards
what we were charged with.

Q. What did you find ont?

MR. HAWLEY: We object to that
as hearsay.

Q. Did you ever find out what you

A, Well,

were charged with? A,  No, they
just throwed us In the bull pen,
Q. Did you have any trial? A. No,

no trial at all.

Q. How long did you stay there? .
A. 1 stayed there five days.
Q. Was Riddell with you? A. Rid

dell slept with me except the night I
was In solitary confinement.

Q. Riddell was in theé bl pen with
you, was he? A. Yes.

Q. And then you were turned loose
in five days? A. Fivé days, yes, sir.

Q. Were you arrested again? A,
Not exactly.

Q. Pretty near arrested, were yon?
A. I was given 30 minutes to get out
of Telluride in by the marshal.

Q. Did yog get out? A. No, I told
him that that was too long to give
me to get out of any place in. .

Qs Did anything more happen to
you in the way of arrests or getting
out of town? A, At thap time?

. Yes. A, Why-+

Q.. Or Iater then that? A, No, it
war the last time & was in Telluride.

Q. Well, now what aid Riddell have
to do specifically with the strike? Was
he on any committees or anything of
that sort? A. HE WAS WORKING
WITH ME—UNDER MY COMMITTEE
TO TAKE CARE OF THE MEN.. HE
HAD THE LODGING HOUSE DE-
PARTMENT UNDER HIS SUPERVI-
SION WHILE | WAS MANAGING
THE REST OF THE DEPART-
MENTS,

Q. Did you evor hear him make.
any statement either in the bull pen
or out as to what ough{ to be done?
A. EVERY DAY THAT | WAS WITH
HIM.

Q. What aid he say? A. WHY,
HE OBJECTED TO GUY MILLER'S
WOLICY AND THE POLICY OF THE
HEADQUARTERS OF THE WEST-
ERN FEDERATION OF MINERS AT
THAT TIME; HE SAID WE OUGHT
TO GET BUSY. DO YOU WANT THE
SPECIFIC THINGS?

'Q. 'Bxactly what he sald. A.

(Continued on Puge %)




'SALE QN P'

'DURING JULY, $12, $10 and §6 P_f‘, IT
No More, No Less ‘

DAVID WEIL & C0., TAILORS

2217 Ist Ave., J‘eattle u‘;;“”;,'.'a."'

69

| The House of Quality
We do exactly what we advertise — we.
‘run no fake sales.

Under the system known as the -“slidmg’ i
geale” system’’ pianos are marked from $5

to %200 high, then fake sales are adver-
tised and the publie is told of ‘‘great reduc-
tions.” - The reasons for holding these sales
sound so plausible that the poor-unsuspect-
ing buyer is sometimes entrapped. Some-
body has to pay for the advertising of these
gales. Do not he caught.

'‘Our system is absolutely one price. Let
us show you how we do it.

o Sherman, Clay & -Compa)zy

1408 JSecond Avenue

T'h.e Royal ’Market

Wholesale and Retall Jobber In

Fresh and Cured Meats
Phones Mam 2051—1Ind. 701 815 PIKE STREET

Spring 1007
Regal $15 Suits
Now Here

 THESHUB

615:17 First Ave. Seattle, Wn.
On the Square Opposite the Totem Pole

Wallin ® Nordstrom

Well Known Shoe Dealers
New Location Areade Building, 1327 Second Avenue.

Drugs® Drugs

Give us your trade, we will treat you right
Both Phones, 982 - - - Free Delivery

. Swift's Pharmacy

Second Avenue and Pike Street - Seattle, Wash.

Help Us and We'll
Help You

Fruit -« ICE ‘CREAM SODA 5c¢+-Candies

Always Fresh Best In the City Best for Least Money

BOSTON CANDY KITCHEN

913 Second Avenue Near Madison Street

: /
LOWMAN & HANFORD CO.

STATIONERY

ENGRAVED CALLING CA“'

L sF THE LARGEST STOCK OF MISCELLANEOUS BOOKS IN THE
NORTHWEST i 9

616-620 FIRST AVENUE

Star Paint and Wall Paper
Company

um:s‘r AND MOST POPULAR PAPER Hmlm
stributers of Sherwin wnlmu Celebrated Paints
1803 sscoun AVENUE' mnu. vmlu.

e
£

=n.

“UNION BAKI-:RE’"
RESTA URANT

ll1 ’lll. St.

3

'DR. G. n. MAWKmp.»m ui
Mnn—nﬂu Sunset Queen Anne
139, me)mdlur'l wly.n._—v
105 m ‘Avenue N.
‘Way, Seattle uuﬁmm

| Boys we'
THEM OUT OF TOWN AS SOON AS

'Mf A Mell

| wlu.. Hl 'SAID THAT IF WE|

BEEN'A LOT OF S8CHOOL
WOULD HAVE . RUN

K A
AT US WE OUGHT

CROSS L
| TO- GIVE HIM A PUNCH AND WE

OUGHT NOT TO STAND IT TO BE
RUN OVER BY THEM, ESPECIALLY
GFTIR DRUMMOND WAS BEATEN

Q.Wluteludldholuubout
what should be used? A. WHY, THE
LATTER PART OF OCTOBER HE
COME TO ME WITH A PROPOSI-

-TION AFTER S8OME SUCH TALK OF

THIS KIND, TO BLOW UP THE—

MR. HAWLEY: We object to the
conclusion,

Q. What did he say? A. | SAYS,
“I DON'T KNOW WHAT WE CAN DO
MORE THAN WHAT WE ARE DO-
ING;” AND HE BAID, “| CAN TELL
YOU WHAT, WE CAN GO TO USING
SOME DYNAMITE; WE CAN BLOW
HELL OUT OF THE LIBERTY BELL
MILL OR THE BMUGGLER MILL,
AND IT IS UP TO YOU AND I TO
DO IT AND YOU CAN GET SOME
POWDER OF FLOATEN HE KNOWS

.| THAT YOU AND | ARE PROSPECT-

ING AND YOU CAN GET ALL
YOU WANT, AND IF HE 8US-
PECTS ANYTHING AFTER THE
CELEBRATION I8 OVER, HE WON'T
SAY -ANYTHING ABOUT IT BE-
CAUSE HE IS A GOOD FRIEND OF
YOURS,” AND HE SAYS, “IF YOU
DON'T WANT TO DO THAT WE CAN
GO UP TO THE POWDER HOUSE
BETWEEN THE LIBERTY MILL
AND THE TOMBOY MILL AND WE
CAN TAKE AN AXE AND BREAK
THE LOCK OFF AND GET POWDER
OUT OF THAT;” AND | SAYS, “YOU
MEAN TO BLOW UP ONE OF
THOSE MILLS? AND HE SAYS,
“SURE; WE CAN TAKE A COUPLE
OF  KEGS AND PLANT THEM
ABOVE THE LIBERTY BELL MILL
AND TAKE THIS POWDER UP
THERE AFTERWARDS AND FILL
THESE BEER_KEGS WITH THE
POWDER AND PUT FUSES IN IT—
INTO THE BEER KEGS AND TOUCH
THEM OFF AND ROLL THEM
DOWN ON THE LIBERTY BELL
MILL:” AND | TOLD HIM, | SAYS,
“WOULDN'T YOU BE LIABLE TO
KILL SOMEBODY!" HE SAYS, “IT
WOULD NOT MAKE A DAMNED BIT
OF DIFFERENCE IF WE DID KILL
A SCAB OR TWO, IT WOULD BE 80
MUCH THE BETTER." And I told
him | was not golng to do any kiliing
to win that strike, that I was not going
to murder anybody and he would have
to declare me out; that I would not
do it. And I told him besides that the
troops would be in there within two
hours {f anything of that kind did
take place and I would not stand for
‘anything of the kind, and if he did not
cut it out I was going to.notify Guy
Miller; and he says, “YOU ARE JUST
LIKE THE REST; YOU FELLOWS
HAVE LOST YOUR NERVE AND
YOU HAVE LOST YOUR NERVE,
TOO, AND | WILL GET S8OMEBODY
ELSE THAT WILL DO IT.” But I
says, “You won't do anything of the
kind and if I hear of your making any
endeavor to do it I will tell Guy Mil
ler.”

Q. Did you ever talk with Guy Mil-
ler about it at any time? A. Yes,
sir.

Q. What did you and Guy Miller
do? A. Immedlately after that I
walked down to’ the—down towards
San Miguel one afternoon and we
spent the afternoon probably and he
teld me I ought to cut Riddell out,
that he suspected Riddell and I told
him that he was suspicious of every-
pody and that Riddell was just hot-
headed and we could keep him in line
all right, and that he probably would
not do anything that would lnjure our

cause.

Q. Was anything said In reference
to a train at one time? A. That was
after I came back from Kansas.

Q. What was that? A. He sald
that we ought to take—go back to Tel-
Turide—well, the truth of the matter
was | came back to go back to Tel
luride, and that I8 how it came up and
we was talking abdut ways and means
of going back to Telluride, all of us,
and HE SAID THAT WE SHOULD
GET THE ENGINEER THAT RUNS
THAT TRAIN IN THERE IN THE
EVENING, INTO OURAY, AND COM-
PEL HIM TO. BACK THE ENGINE
OUT OF THE ROUNDHOUSE HOOK
IT- ONTO THIS TRAIN AND. WE
SBHOULD GET THE BOYS TO-
GETHER — NOT SAY ANYTHING
ABOUT IT ONLY TO A FEW UNTIL
THE LAST MOMENT, AND GET
THEM ALL TOGETHER AND PUT
THEM ON THE TRAIN AND CUT
THE TELEGRAPH AND TELE-
PHONE WIRES AND GET ALL THE
GUNS WE COULD AND GO BACK
TO TELLURIDE AND STAY THERE.

Q. How maay of you were there?
A. Of our deported men? [ don't
suppose there was over 65—yes, there
was over a hundred

You had boeo sent from Tel-
luride to Ouray. A. We had been
sent from Telluride to Montrose, and
afterwards went to Ouray.

Q. Was anything sald by him in
reference to dolng anything to the
town down there? A. ‘Well, that was
in 1904, in the fall of the year; WE
WERE OVER AT SILVERTON
ROOMING TOGETHER IN THE
KNOWLES COTTAGE, AND WE
WERE SITTING ON THE PORCH
EATING TURNIPS, AND HE BAID
WE OUGHT TO DO SOMETHING TO
CAUSE OR CREATE A LITTLE EX-
'CITEMENT AND HE MADE THE
PROPOSITION THAT WE COULD
GO OVER TO TELLURIDE AND
'PUT SOME DYNAMITE UNDER THE
PIPE-LINE UP TO THE TOMBOY
MINE, AND BLOW THAT UP AND
BURN THE TOWN DOWN.

'Q. That was In 19047 A. That
‘was“in 1904, yes.

1 ‘What N you - tell him about
him I did not beieye

1 TOLD

el « Aroomm ,house, you say? Al
Well, it is a hotel, where we were
stopping.

Q. What time of day did you see
him there? A. In the evening.

Q. .ANYBODY WITH HIM LA,
RIDDELL WAS WITH HIM IN THE
ROOM.

Q. HOW LONG DID YOU SEE
THEM TOGETHER THAT YOU
KNOW OF? A." WHEN | WENT
OWN TO SUPPER THEY WERE iN
THE ROOM AND THEY WERE HAV-
ING SOME KIND OF CONVERSA-
TION AND | STEPPED IN AND HE
ASKED ME IF | KNEW ORCHARD
AND | TOLD HIM THAT | HAD
SEEN HIM WITH MR. MOYER, AND
HE SAID, “THIS 18 ONE OF THE
BOYS.” AND THEY HAD A LITTLE
MORE CONVERSATION “AND |
WENT ON OUT AND WENT TO SUP-
PER. | SAW THEY WERE INTER-
ESTED AND | ASKED THEM TQ GO
TO SUPPER WITH ME, AND THEY
SAID NO, THAT THEY WOULD SEE
ME AFTER AWHILE, AND WHEN
| COME OUT THE DOOR WAS SHUT
—WHEN | CAME OUT FROM SUP-
PER, THE DOOR WAS STILL SHUT
AND | KNOCKED AT THE DOOR
AND ORCHARD AND RIDDELL WAS

THEM |IF THEY WERE GOING
DOWN TOWN TO SEE IF WE
WOULD GET THE MAIL, AND THEY
SAID THAT THEY WOULD BE
ALONG IN A FEW MINUTES, AND
| WENT ON DOWN TOWN.

Q. Did you ever see Orchard again?
A. I don't believe I did. I don’t know
whether I seen them around the town
together after that or not. There is
one correction I would like to make.

Q. What Is that? A. In the bull
pen-—when 1 was ‘in the bull pen on
bread and water I don't remember
whether théy kept him In that night
or not.

Q. All right, you mean you don't
know whether you spent the night In
the bull pen that night.

THE COURT: "'What correction Is
‘that, Mr. Darrow, what does it cor-
rect?

MR. DARROW: [ don't know.

MR. BORAH: ' I suppose it is some-
thing in the witneéss’ mind.

Q. Do you mean you don't know
whether you stayed there that night?
A. | don't know whether we were to-
gether that night or not.

IQ. Oh, you and Riddell? A. Yes,
sir,

MR. DARROW:, That is all.

Cross-Examination By Mr. Borah.

Q. What you mean was that you
did not remember whether you was
really on bread and water then? A.
Yes, that Is it maybe.

Q. When did you first get acquaint-
ed with Riddell? A. [ must have got
acquainted with him January 5th. 1
noticed in looking over the lodging
house books—

Q. Of what year4 A. 1902, 8

Q. ‘And you continued to be ac-
quaintances and friends until what
date? A. Well, you see he worked a
month—

Q. Answer my question. A. Out-
slde of that month he went to work wo
werg continuously together.

Q. I said that you continued to be
friends and acquaintances until what
date? A. 1 canpot answer that ques-
tion, because we did not continue from
that time to be acqualntances and
friends. 1 don't know as 1 even no-
ticed him when he first come there.

Q. When did you come to be ac-
quaintances and friends? A. With
tnis 18th of March we became In-
timate.

Q. Of what year? A, 1903,

Q. And when did you first
him? A. January 5th.

Q. And after the 18th of March,
1803, you continued to be acquaint-
ances and friends until what date? A.
Until I met him here in Bolse.

Q. And had there been anything to
disturb your friendship between the
time, on the 18th day of March and
the time you met him here in Bolse?
A. There had been things, but he al-
ways explained them.

Q. -Had your friendship in any way
been broken off or had he made his
explanations satisfactory to you until
i::: got here to Boise? A, He always

meet

Q. Now, about what date was it
that he proposed to blow up this town?
A, He proposed to burn it up.

Q. Burn it up? A. Tha: was—well
it was in the fall, because we weare eat-
ing turnips out on the porch.

Q. In what year. A. 1904,

Q. And yom fix the time because
there was turnips in the market? A.
That is exactly the way I fix it.

There could not have been tur-
nips In the fall of 16037 A. I know it
was not 1905, because the strike was
settled then.

Q. Then you have it settled that
after you met him in March it was
that fall that he proposed to you to
burn up the town? A. I met him in
March, 1803,

Q. And it was in thé fall of 1904
that he made this proposition to you?
A. Yes, sir.

Q. Now, when was it he made the
propolmon to you to plant some dyna-
mite -about one or two of the mines?
A. Mills, not mines.

Q. When was'that4 A. .That was
the latter part of October, 1903.

Q. 18037 A, Yes, sir.

Q. What town was it he was going
to burn up? A. Telloride.

Q. Did any union men live In the
town? A. The union meén had prcp-
 erty there, their houses and homes,

but not many of them 1ived there then.

burn up the town? A. Yes, a year be-

fore. ;

Q. A year before? A. Yes, slir,
he make to you'in the way of the com-
niission of crime except the burning
of the mill and burning up of the town

 blowing up of the ‘mill, T should
, and when was it? A. Oh, well,

STILL IN THE ROOM AND | ASKED,

Q.. And the proposition to blow up |
the mill was before the proposition to.

Q. Now, what other proposition did'

Q. And was there any other sug-
8 ot aside from these
v.hmm nts the period of |

1
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: Oomphu Furniskers of Howmes, Hotels and Steamboats -

The Proper Place-lto BUy.

Furniture.

Is the place where quality is given due consideration, prices are fair, :
service is prompt and treatment courteous.

In the short time we have been in Seattle, we seem to have’ gmed
a reputatlon for selling

“‘Good Goods at Reascnable Prices”
as well as for making it easy for the laboring man to enjoy the pleas-
ures and comforts of a well-furnished home by
when purchases are made, the ba]ance being pai
intervals to suit purchaser.

You are perfectly safe in buying at the Grote-Rankin Store, as
every effort is put forth to see that store service is the best, that
goods are marked fairly, and that every customer is satisfied, no mat-
ter how small or how large his purchase.

Watch oor advertisements in the Dall_y papers for Special Bargains,

The JStore
That
Javes You
Money

Jm_ymg what he can

mstallments at

Everything
to :
Make the Home

Comfortable

Q. Yes, when he suggested a spe-
cific time? A. Specific crimfe?

Q. Yes. A. Weil, I would have to
think about that a while, Now, if you
call it a specific crime to suggest that
we run those gun men out of town and
things lke that?

Q. Yes, when did he make that sug-
gestion to you? A. Those suggestions
began about right after Billy Drum-
mond was beat up, especially.

Q. That was in 19037 A, Yes.

Q. And those suggestions were
medé upon different times? A. Yes,
and they continued every day.

Q. Now, wad there any other spe-
cific incident or instance with refer-
ence to blowing up milis or anything
of that kind? " A’ He thought we
ought to take possession of these
mines themselves and send guards up
to all of them and just compel—or
rather make it impossible for any man
to go to work; if he wanted to go to
work, why beat him up. This was his
program.

Q. This was between March, 1904,
and the time you finally separated
with him and met him up here? A.
Yes.

Q. Were you ever with him on any
eplanation of crime4 Did you ever go
with him to do anything wrong? A,
Well, I was with him on the night of
September—or March 18th, all that
night.

Q. Well, were you engaged in any
violation of law yourself at that time?
A. No, sir.

Q. What I asked you. was If you
ever went with Riddell yourself to
participate in any wrongdoing that
vou know of? A. Do you want me to
tell this occasion—I am not clear
whether it would be considered—

Q. You know whether you joined
with him? A. With that intention?

Q. Yes. A. No, I did not.

Q. Did you ever join with him
with the intention of committing any
crime—did you ever In your own
mind make up your mind to commit
any crime? A. Yes, 1 guess 1 did.

Q. And when was thal? A, Well,
when [ went back to Telluride I con-
clnded 1-would kill anybody that kept
me from going back.

Q. Was that in conjunction with
Riddeli? _ A, I told him I was going
to do It

Q. And did he encourage you to
do 1t? A. He sald he was going to
do the same and he went up by way
of the train ad I took over the trall
by horseback, and I told him he was
foolish to go that way.

Q. Did he meet you after you got

there? A. Well, the militia did.
. Q. Did Riddell meet you? A. Rid-
dell got there ahead of me at Placer-
ville, and told this militia—I don’t
know about thdt of course.

Q. Did you and Riddel gc out to

(Continued on Page 7))

PARKER & BROWN, Lawyers—Prac-
tice in all State and Federal Courts
including the U, 8. Supreme Court.
Offices: 30, 31, 22 Union Block,
Phones Main 3928, Independent 1888
Beattle, Washington,

SERIES OF SOCIALIST LECTURES |

delivered by Vincent Harper in Seattle

which attracted wide attention. The:

Social Unrest interpreted in the light
of classical types. The Three Jews,

The Modern Shylock, The Modern

Hamlet, The Modern Lear, The Mod-
ern Don Quixote, The King's Fool,
Ivan the Terrible, The Two Brothers,

The Modern Job. 26c each or $2.00 |

for the set. Address HARPER LEC-
TURE, 507 People’s Bank, Seattle

THE BROWN DENTAL PARLORS—
Dr. E. J. Brown, 713 First Avenue,
Parlors 16 Union Block, Is plnnq
to annoutice thpt he is now giving
his personal attention to his dental
‘practice and may be consulted from

8:30 a. m. to 6 p. m. dally; Sundays

from 8:30 to 12:80.;

SEATTLE BKOR.II‘G Co.
and qumx mm
‘WORKS.

it Kinds N
mmucm uuymd

HARDWARE - PLUMBING

We Guarantee

Enterprise Hardware Co.
"THE TOOL HOUSE

- TINNING . PAINTING

Every Tool We Sell

Phones: Main 4702, Ind, 2974

409 PIKE STREET

THE TERRIBLE

25¢

THE SOCIALIST

‘Two Books You- Should Read

MARRIAGE

and

THE PINKERTON LABOR SPY

TRUTH ABOUT

Each

’ ’

14 News Lane

214 Union St.

Good Health Assured If You Eat At The

VEGETARIAN CAFE

Seattle

THE ONLY PERSON
nothing is the Wageworker,.

permanent customer..

WHO VOLUNTARILY GIVES SOMETHING FOR
I do not pretend to do that but when you buy
a Dlamond, Watch, Clock, Artistic Jewelry, Sliverware of.me, or have your
eyes fitted with glases by me | try to treat you in a way that makes you a
My light expenses and long experience in the busi
ness enable me to serve you economically.

Chas. Lampe,

On Cedar St. and Virginia St. Car Lines

422 Denny Way
Corner Fifth Avenue, North
Phone, Independent A7394

cialist.”
of their trade!

Two hundred Seattle Boosters
have pledged themselves to sup-
port the advertisers in “The So-
Are YOU getting any

m Am 1m1‘.

FIRE INSURANCE

1 utlll represent the
NORTHWESTERN MUTUAL

FIRE INSURANCE COMPANY
and can save yeuy moRey OrR your
‘house and. furniture. '

J. .D.. CURTI

1010 E. 45th St . Phone North 1682

The Abbot Barber Shop
and Baths

!Whlng First Class
_l. H. KAST, Prop. 303 PIKE 8T.

DR. FRED!RIGK FALK, Physiclan
and Surgeo

n—Ofice hours 1012 a. i

Cathoun Denny &
Ewing

Iinsurance and Real Estate

| ALASKA BUILDING SEATTLE

B GEO. B. HELGESEN

% Grocery --Meat Market

Importer of Norwegian and Swedish
Speclalties—Wholesale Agent
for “NUTRETO"

Phones, Main 3428, Ind. 1384

192529 First Ave, cor. Virginia Street

RANCH EGGS ONLY

. 8. SALO
Phone Ind. A 4460 and
Leave Your Order

tTENOGRAPHSR AND TYPI!T

MISS E. L. HORR, Expan Stenograph-
er. ' Verbatim reporting ra, specialty.
H07 Peoples’ Savings Bank Building.
Phope. Independent 2072, :




Tomorrow, Sunday, July 14, Steamer Faxrhaven
leaves Colman dock , 9:30 a. m., and 2 p-m. for Pea.r-
son, Washington. Speeches in Finnish an dEnglish—
Comrade J. B. Osborne the Blind Orator, and Comrade
Emil Herman will be presenb—Pnzes given for races
—Lots of refreshments—Be sure and come— "7 |

+

-‘*

ROuﬁd Trip 50 Cents

SCENES OF mt l
HAYWOOD TRIAL |

: ja leetuee byv |
Hattie W. litus
iisteated with

The Finest Set of
Photogragiic Views
of the Trial Ever
Seen Outside Boise

'Mrs, Titus has just return.
ed to Seattle after two months
attendance at the trial and has
a fund of information about
incidents and characters in
the case~-Her lecture will be
‘the first word brought to the
‘outside world by an ‘:‘eye'witn
ness~~You simply cannot af-
ford to miss it,

LOAN'S HALL

Arcade Building

b

© (Comttnued from Page 2)
kil together? A. No, !

1 m-:wmn”omd.

Q. You never got that far alons
did you? A. No, we went back to
Telluride wken Moyer come back
there, when 67 of m went back there
under the orders of Governor Pea-

body, i

Q. Who were these le that
went back’ at’ that time? Give me
the names of some of them? A,

There was Riddell, and there was
Gus Mohart.

Who was Gus Mohart? A. Hea
was a brother-dinlaw of Adams there
in Telluride.

Q. Was he a Pinkerton or a
mince? A, We did not have but one
Pinkerton, 1 guess.

Q. That is, you did not have but
oné that you knew of? A. That is
all I know about and he kept us busy.

Q. And Gus Mohart was a miner,
wag he? A, - Yes, he was a miner.

Q. Who else was with you’ A.
John Mokl

Q. Was he a miner? A. Yec. sir.

Q. And who else? ‘A. He and his
—there was a lot of Finlanders with
him that went back at that time, and
I don't know the names of those Fin-
landers.

Q. Were these gixty-seven men all
miners except Riddell as far as you
know? A, I believe they were—Ilet
me gee: I belleve they were, and Rid-
dell wag a miner, too, They were all

! miners,

Yes, so far as you know, except
Riddell—we will pass him for a miner
for the time being? A, "1 wiil walt
a -minute before I answer that be-
cause [ don't expect there were—I éx-
pect theré was some few maybe that
bélonged to the Federal Labor union
that worked in other crafts,

Q. ‘They were union men,
they. A. The sixty-seven?

Q. Yes. A. I think probably ev-
ery one of them belonged to a union.

Q. And was this the time. that
Moyer came down there? A. Tius
was after they had captured Moyer
and taken him to Telluride,

Q. This was' after you had met
Orchard?
Orchard, yes.

. Q. Did you see Orchard get off the
train with Moyer? A. [ saw them
directly after they were off .the train.

Q. Did you notice whether they
were armed or not? A. Why,
they were not afraid as far as any-
body could see. 5

You could not gee thelr arms?
A. Not their firearms.

Q. Whereabouts was Orchard talk-
ing at the time he was talking to Rid-
dell when you saw them talking to-
gether? A. They were in the mext
to the front roo mon the lower floor
of this Kitty Hite's hotel.

Q. Was this after the arrest of
Moyer? A. 1 think they were there
two evenings, and [ don't know

were

| whether it was the first or second

evening that this thing <come up. I
have been trying to figure it out.

Q. Do you know whether it was
before or after the arrest of Moyer?
A. 1 think Mr. Moyer was arrested
the first evening he was in there; I
am not certain,

Q. And was this conversation with
Riddell before or after his arrest? A.
It was probably after; I am not cer-
tain about that.

Q. You cannot say as that?
No, I cannot say as to that,

‘Q. Was Orchard going by the
name of Orchard? A. Harry Or-
chard, ves.

Q. He was known there as Harry

A.

Orchard? A. That is what Riddell
told me; he says, ““This is Harry Or-
chard.”

Q. You did not hear of his going
by any other name at that place? A,
No, 1 never heard miuch about him.

Q. You did not hear him ecalled
Dempsey or Hogan? ‘A . No, sir.

Q. When you were first put iIn
charge of the civil authorities, what
was the date of that? A. Well—

Q. The first time you were taken
in charge by the civil authorities?
A. That was the time we were ar-
rested for blockading the sidewalks;
that was in September.

Q. I don't know what you were ar-
rested for. A. The time I spoke
about being takeh in charge by the
civil authorities, when we were all
arrested for making signs and ges-
tures with the iatention of lnﬁmldlt
ing—

Q. When was that? A. That was
the 21st day of December.

Q. 21st of December? A. The
21st or 22nd.

Q. 19037 'A. 19803,

Q. Were the military authorities
there at that time? A. Yes, the mili-
tia was there but ‘there was no mar-
tial law.

. When was martial law declared
in that district? A. It was after we
got back.

Q. What was the date of {t? A.
I think that it was January the 3rd,
at least that was the night that they
sent down to the union bhall and ar
rested these men,

Q. Was that the night martial law
was declared, do you think? A. Yes,
1 think it was.

Q. What was the date of that? A.
That was January the 3rd. 1 was
behind the scenes then, [ did not
hear this proclamation read.

Q. January 8rd of what? A. 1904,

Q. Then, at the time you were ar-
rested by the elvil authorities was
some tinie before martial law was de-
clared? A. Yes, sir.

Q. Who else was arrested with
you at that time? A. All the officers
of the union that they could and.
Q. Were you an officer of the un-
fon at this time? A, I was on the
strike committee.

Q. Who were the other members
of the strike committee?

A. Tom Corey, Guy Miller, Forbes,
H. C. Voss, and I don’t know whether
Riddell was & member of the strike

of8te
iz

i

This was after 1 had met |

) GE—

Q. And before martial
Jaw was doclnqd? It was after the
soldiers come in there.

Q. Andtha-oldungmlnthm

on what date?  A. The soldiers got
in there in’ ber, I think about
the 23rd. 1 think they started from

Denver the 20th.

Q. What was the date of the or-
ganization of your strike' committee?
A. September t.ho 2nd, 8rd or 4th
possibly.

Q. And what was the date of the
calling of the strike? A, September
the 1st.

Q. Now, at the time the strike
.was called what was the cause of the
strike there? A. The millmen- were
all called out on account of this eight
hour. proposition In the mills. They
voted to ask for elght hours and If it
was not given on September 1st they
was going to walk out.

How long did the strike con-
tinue thegre in Telluride? A. How
long did the.strike continue?

Q. Yes. . A. Until December of
1904, I thlnk

Q. December what? A, Decem-
ber the—well, [ think it is the 1st
of December that that was— that
they' posted notices that they would
give eight hours.

Q. December 1st? A. Well, yes,
I think it was December the 1st,
1904 or '05—npow I think It was 1004,
b;;l possibly 1905 that they called it
O

MR. BORAH: [ believe that {s all.
Re-Ulrect Examination By Mr. Dar
row-

Q. Mr, Barnes, I omitted one ques-
tion: Was there some conference or
meeting of the unions to take actien

about calling the strike off? A. Yes
sir,
Q. When was that? A. That was

after I got back ‘rom Montrose. Let
me see—it was about December the
llZLh or 15th; it was a special meet-
ng.

Q. Of what year? A. 1903.

Q. Did you tuxke part in it?
Yes, sir.

Q And Mlller’ A.

A,

Yes, sir.

Q. Which 'side were you on? A.
We were all together that time ex-
cepting Riddell.

Q. All together for what? A, Al
together to eall the strike off,

Q. What did Riddell do? A. Rid-
dell said he would not stand for it.

Q. Did he make a speech against

5 Q.
| AGAINST CALLING

e Tk !-.;xr.nm. “We al

made speeches.
DID HE MAKE A UP:ECH

IT OFF? A,
YES, SIR.

Q. Anybody else make .a speech
against it but him? A. 1 think theze
was one fellow, I forget his name:
he was a Finlander or a Norwelgan,
or a Swede that made this talk anc
maybe another talk.

Q. Was it Luplow? A. 1 would
not be certain about that Swede that
supported Riddell in his argument.

. You don't know whether that
is the name or not? A. No, he was
a tall fellow; I was not very well ac-
quainted with him.

MR. DARROW: That is all.
Re-Cross Examination By Mr. Borah.

Q. When was this occasion? A~
That was December—well, I think it

was betwen the 10th and 15th of
December. .
Q. Of 1903 or 10047 A. Yes, 1903,

Q. Who was it that was going to
call off this strike—the strike com-
mittee? A, We always had to petl
tion the president for calling a spe:
¢ial meeting ‘and give our r for
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calling it, and this strike committee
met and agreed to have Guy Miller
to call this special meeting.

Q. How many were there of you
on the strike committee? A. Those
I have mentioned five, didn't 1.

Q. Perhaps it was: there was five
on the strike committee? A; At
different times they varied.

Q. How many were there on the
strike committee at the time you
caused the meeting to be held to eall
off the strike? A. Well, those that
discussed- It were—I can name those;
there was Riddell and Guy Miller, and
Carpenter — I never mentioned Car
penter before on this committee.

He was one of the members
of this strike committee? A. Yes,
sir, Frank Carpenter and Tom Cory
was In jail, We did not talk to him
about it, but I talked te each one of
these about it after 1 got back from
Montrose, the same night 1 got back
from Montrose.

. You were all in favor {f ft ex-
cept Riddell? A, He said he would
not stand for it

Q. But you were all in favor of it
except him? A, Yes, sir, we were
all in favor of calling off the strike.

MR. BORAH: That is all

MR. DARROW: You mean all the
leaders, 1 suppose?

MR. RITHARDSON: The commit-
tee.

THE WITNESS: Yes, the strike
committee.

MR. DARROW: That iz all.

" The court room was given over to
contlued laughter while M. E. White
occupled the witness chair for 10 min-
utes at the end of the session, Monday,
July 2. White is an Englishman and
his manner was brisk and graphic.
His “lousy as a cuckoo” brought down
the house. This incident occurred a
few weeks after the Vindicator explo-
sion which killed a mine boss ana
supenntendent, which was at once
charged to the Unlon, and savage re-
taliatory measures’ resorted to, show-
ing clearly to every unlon man now
violent measures would destroy the
Union. This was six months before
the Independence explosion,
Direct Examination By Mr. Darrow.
Q. Give your name in fuil. A. M.
E. White.

. And where do you live? A.
Trinadad, Colorado,
Q. What is your business? A. 1

am an organizer at present.

Q. Of what? A. The coal miners.

Q. The Western Federation of Min-

rs or the United Mine Workers? A.

he Western [ederation of Miners.

Q. Where were you in 19087 A, I
was In Denver, Colorado,

Q. What was your—what were you
doing there? A. I was a member of
the executive board and the general
organizer of the American Labor
Union.

Q. Was that in any way connected
with the Western Federation. A. I
was not & member of the Western Fed-
eration, no sir.

Q. Did you have occasion to go
to Cripple Creek In December, 10037
A. Yes, sir,

Q. At what time?
the 23rd.

Q. And for what purpose? A. To
look after the interests of the Ameri-
can Labor Unifon in the way of rellef,
A lot of our members were -thrown out
of work on account of. thé strike and a
good many complaints came to the
office.

MR. BORAH: We object to that.
. Q. You went to look after the in-
terests of your organization? A. Yes,

sir.

. What happened to you in De-
cember of 19037 A. Arriving at Vic-
tor about 6 o'clock in the evening the
train was surrounded by militia. They
gathered the passengers together. and
one of the captains or guards pointed
to me and says, “Is your name
White?” And I says, ‘Yes, sir;™ and
he sald, “You are the man we want;"
and I sald, “There must be some mis-
take here” He sald, *No, sir, you are
the man we are looking for.” 1 started
to walk off toward the town, down to
Victor, and they pointed thelr rifles
at me and called off, “Halt;" I stopped
and they formed a square around me
and marched me up a steep hill and’
threw me into the bull pem, a pen
about eight or tem feet, built out of
boards; and there must have been ten
or fifteen soldiers in there, in that
bull pen.

Q. . Soldlers In the bull pen? A.
Yes, sir, they were men who were
fined for being drunk and all _the bums
and tramps they could plck up.

Q. Was there anybody else? A.
There was one union miner in there,
Victor Poole.

Q. How long did you stay? A. I
stayed there—I was taken out again
at five o'clock in the morning.

A. December

the night? A. The place was overrun
with vermin. I was about as lousy as
& man could get; and the soldiers in

Q. How did you get along during

uid.“nmmuneummtmn
':mnhmum
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paper, and there was so many of them
they must have had a pile of clerks
there; and 1 was taken out and the
soldiers were lined up around the
cook's place where they were cooking
the grub; they had a nigger cook
there, a great big, stout, fat fellow,
and they handed me breakfast. Then
I was taken back to the guard house.

Q. After getting an order there for
anything” A. Yes, sir, there was an
order read there for everything. About
ten o'cldck the guard read another
order and commanded me to come out
“of that bull pen and then read the
order that the prisoner should be pro-
duced at military headquarters. They
formed in a square, had their ammu-
nition belts, and sabers on top of
their guns, regular war fashion. They
marched me through the streefs of
Victor and up to military headquar-
ters and produced me before Major
Verdeckberg.

Q. How many men were there? A.
About twelve or fourteen.

Q. And you were the only pris-
oner? A, Yes, and I was a cripple
at that.

Q. You were not armed? A, I

never carcy no arms. -

Q. What wns done with you after
that? A, 1 tried to find out what 1|
was in there for, and after I explained
my mission to Major Verdeckberg he
sald he was very sorry this thing had
happened because I belonged to the
same order he did, and he was very
nice tc me.

Q. What order? A. The Woodmen
of the World, and no man can be .ad-
mitted to that order unless he is a
desirable citizen. The Major sald,
however, IT WAS NOT VERY SAFE
FOR ME TO STAY AROUND VICTOR
AND HE WOULD NOT ADVISE ME
TO LOOK AFTER ANYTHING, AND
THE BEST THING FOR ME TO DO
WAS TO LEAVE ON THE FOUR
O'CLOCK SHORT LINE TRAIN.

Q. What did you do? A. I told
the Major about the condition I was
in, that I was as lousy as a cuckoo,
and he calied in the army doctor and
he says, “Mr. White complains of the
filthy condition of that pen,” and he
sald, “I told somebody else to clean
that up;” and the Major sald, ‘‘You
clean that up or fix up another place
and take those boys and boll them up
and clean them up,” and I was re¢
leased and got out and shook the dust
off my feet.

., And you have not been back?
A. No, sir, and I don't propose to go

back.
MR. DARROW: That Is all.
Cross-Examination By Ms. Borah.
Q. I would like to Inquire whether
or not they did clean up that bull

pen? A. 1 did not stay long enough
to find out. He gave! the orders to
the doctor.

Q. To bufld another bull pen? A.
That Is, to fix up another place and
clean up the business. He was a very
nice man.

Q. When you got In there you

fcl)und some soldiers in there? A. Yes;
sir,
Q. For getting drunk and one thing

and another? A. Yes, petty larceny
and one thing and another, AND
THEY HELD COURT OVER ,ME
TOO, AND FINED ME $5.00,

Q. They did not seem 1o be any
reapecter of persons? A. No: all
they said was that if I did not dig up
I would be hung in the morning or
something—a pretty rough crowd.

MR. BORAH: I guess that is all.

THE COURT: If you have another
short witness on this subject, Mr. Dar-
row, you bettér call him tonight

MR. DARROW: I think that is the
only short one I have tonight, your |
Honor, '
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ineriminating point.
points:

First. McParland spent three years
as a “Mollie,” leading them on and
into crimes, all the while in pay of
the Mine Owners. That sort of labor
spy criminal is his' specialty.

Second. He has his ordinary oper-
atives in the Unions, advocating rad-
fcal measures and secretly defeating
their plans,

Third. Riddell advised Barnes
actually to commit -crimes. Riddell
was more than £n ordinary operative,
Friedman says he did not see his re-
“ports like the rest. He plainly had a
special mission--not to commit
crimes himself, but lead others
Into it.

Fourth. Orchard seems to have
been deemed worthy to be another
McParland—to become a Labor Spy
Criminal in order to break up an or-
ganiZation which his employers find
obnoxious to themselves,

Fifth, Recollect it is worth mii-
lions to the Mine Owners to destroy
the Western Federation of Miners,

Recollect McParland's busines is to
break up Labor Unlons.

Recollect acts of violence by Un-
fons are the surest way to break them

Consider a few

to

p.

Recollect McParland's minicns are
found in the Unlons, always advising
radical measures.

Recollect Steunenberg’'s assasina-
tion was sure to be laid to the Un-
fons just as the Independence -ex-
plosion was.

What more natural than to con-
clude thgn that Orchard from the
start was an instrument of the Pink-
erton Detective Agency to destroy
the Western Federation of Miners, as-
soclating with them Intimately in pur-
sult of his design and cunningly
devising his “narrative to fit into all
hig active association with them?
Falling to lead them into actual
crime, he has performed the deed
himself and lied it on to them, with
the sacred prop of Christian Conver-
slon to stay his lle.

HERMON F. TITUS.

THE BOYS WHO GET THE SUBS.

For a long time we have neglected
the bovs who get the subs—but the
Boosters have kept boosting and the
resultc are showing in our growing
subscription -list. This makes good
our boast of old that the comrades
who hustle subs for “The Socialist”
need no praise but their own con-
sciousness that they have done some-
thing for the cause of working olass
emancipation.

But right now we have an oppor-
tunity to get the closing wordg In
this great trial into the hands of =
number of workers who have never
spent much time in studying the
case. There I8 to be two or three
more weeks of evidence, and in that
time, you ought te be able to get the
paper into the hands of 2,000 more
readers sach week at the sgpecial club
price of five for three months for
a dollar. Go out right now and try
it—youn will win every time.
admits that “The Smlll-
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" that no diagnosis should

lmﬂawmmwﬂhamw—mdu&—mbanlﬁ-‘h.
Coeur d'Alenes about a year ago. |

Heloldmeof;mghthelpentwnhOrdmdniseamuof1995
while ‘Orchard was at Wallace. They drank together and Orchard spun -
yamhnlfthenum‘bwthuadvenmmmbeléhllmdnndnlm
. This .miner said he never heard such wonderful stories as Orchard re-
lated that night. Hour after hour his narrative proceeded. According to
his account he had been over half the earth and seen wonderful things. The

\mwloldmehedldnotbelievehtlflhewuﬂ but it was “damned in-

teresting’ as a story.

llec!thu-e\vnno!amummnofunycxumn-lu:tmnlllkefulry
tales :

ThatuOrdmd. He is'a tomancer, proud to be the hero of his own
romances. He weaves truth and falsehood together so cunningly as to de-
ceive with the greatest ease any one who is disposed beforehand to credit him.
He has a temarkable memory for details and a very alert and plausible mind.

He is now enn in the most skillful plot of his career. He has put
himself on exhibitx e “'Converted Criminal.”, Capital, the great em-
ploying and explditing’ lhm vhich runs civilization, bt w rule is endan-
yered bor, has committed itself to the truth of Orchard’s exhibit of
nimself. " Orchard is interested to save his neck and Capital is almost equally
interested to save its neck.

Therefore “McClure’s Magazine'' sends out Pious Tumer and Brutal
‘Munsterberg to pronounce Orchard sane and good and lmlhful

Therefore com:spondcnu in Boise like Davis of "The Times" and
Thomas of “The Sun," misrepresent and belittle testimony for the Defense.

PROF. MUNSTERBERG AND POKER PLAYER ORCHARD.

Munsterberg, “'professional psychologist,’” comes to Boise for a few days,
sits in court with counsel for the Pmseculion. hobnobs with Gooding and
McParland and Orchard, spends ‘Eight Hovrs” with the famous prisorier,
goes back to Boston and declates solemnly +nd scentifically, “Orchard is
telling the truth."

Has he any psychological microscope by w'ch he can 'illuminate Or
chard’s soul proceeses and investigate the intricacies of deception and self-
mnterest which lurk in the heart of this Master Criminal?

 He has not heard—nor waited to hear—the testimony of twenty wit-
nesses who contradict Orchard and impeach Otchard's veracity. ‘How about
their soul processes in regard to truthfulness? He oughl at least have spent

| an hour on éach of these!

But no.  This profcssor—-hu'ed and paid for by a great university
whose lordly preudcnl judges a "'Scab’ a hero, whose faculty has not in

- its membership a single teacher in even scientific touch with the Proletariat,

whose salaries are derived from the stolen profits furnished by the wage
svstem, this professor whose face is as brutal and insensitive as Thus Mel-
drum’s, comes here like an owned slave and performs his master’s service—
gives a professional testimonial of good character to the most deliberate,
smooth, satisfied criminal of modern fimes

I am a graduate myself of ‘the Medical Department of Harvard Uni-
versity, I spent years in its laboratories and hospitals, I learned there
reached till the fullest examination had been
made, all the facts 'collated and every possible error eliminated. This is
the method of science.

But this has not been the mcthod of Munsterberg, and this is not the

-method of Harvard nor of any other American umvcmty with respect to

economics and history.

Mn&uba:llchﬂd-wmmwuh%ndufuquumt-

lacewnhllfenea:camd.

IT VAS TRUE,

MEIN GOTY,

| HAVE TALKE
1T ORCHARDS
8 HOVRS. |

The cloistered *‘philosopher,” the wordy stu- %

%

dent, in' contrast with this man trained at the poker table, fighting shoulder
to shoulder with “‘gun men” in every pioneer camp and city of the West—
why, he is a baby set to watch a burglar, Orchard could handle Munster-

berg as easily as Matthewson
knock him out in the ring. O

strike him out at the bat, or Jack O’'Brien
ard is the cat, Munsterberg the mouse.

The Conceited College Professor—'‘made in Germany™'—an isolated

pn.aucboolpto&nct.

an unpracticed ‘theorist, what a spectacle  for the
when he reports on an_eight-hour investigation of the

shrewdest man

of the underworld ever yet discovered, that he is telling the truth!

Lord! Send.a Virgin Professor from Vassar to report on Madame
Hook. who has graduated from a Parlor House into a parlor!
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M CLURE’S
MAGAGINE /)
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THARAT 1S A
FINE PICTURE,
MY SoN

Gene Scott and Pring walked each
side of my bench and Gene says, “This
is the son-of-a-bitch yon' want,” and
both caught hold of me and dragged
me out. I asked them to let me take
off my apron nnd put on my coat, but
they sald, no' They marched me up
the street and about every five steps
I got a blow from a gun across the
kidneys until 1 reached the bull peq.

Q. Where did they take you? A.
Brought me upstairs into the bull pen
and searched me, and they took a
knife and an Elk's visiting eard which
I produced and which 1 protested over
their taking from me, and said {t was
no good to them, and one of them said,
“We will see that it will be no good
to you,” and they kept H.

Q. : Then what did they do? A.
They kept me there from scven o'clock
on Monday evening until the following
Friday' at 3:30.

Q. How many other people were
‘there? A. There was about 200.

Q. What kind of people were they?
A. Miners,

Q. "Any besides miners? A. There
was a newspaper editor there for a
little while, but he was taken out

DEPORIED 10
KANSAS LINE

Brother of Pinkerton McParland.
Driven Out of His Shoeshop for
Mending Miners Shoes. Testifies as
to Who Fired First Shot at Victor
Riot. From Reports of Official Sten-
ographer.

Edward L. McParland, being called
as a4 witness on behalf of the defend-
ant, ‘and belng first duly sworn, on
oath testified as follows:

Direct Examination By Mr. Darrow.

Q. What is your name, please? A.
Edward L. McParland.

Q. Are you & brother of James Mo-
Parland, the detective? A.  Yes, sir.

Q. Where do you live? A, Man-
itou, Colorado.

Are you a member of the West- | ugain. .
ern Federation of Miners? A. No, Q. I am glad of that. Then what
sir. happened? A, They come up and
Q. What - is your business? A. | called the roll and we were marched

Boot and shoemaker.

Q. A shoemaker? A. Yes, sir.

Q. How long have you been a shoe-
maker? A. [ went to serve my time
at thirteen years of age.

Q. \\bere were you born? A. Ire-

cut, 78 of us, between deputy sherifts
#nd the militis and you had to keep
your hands pretty close or you would
te cut with bayopets and we were
put on the Short Line train,

Q. Then where did you go? A. 1
was about the last one getting onto the
rear car and the salute was from the
nﬂlldu and the crowd standing by,

“You can take your dammned shoe-
nmaker along with you;"™ and 1 turned
around and said, “They are taking a
man that you could not say—" and 1
was knocked down with a.gun into
the car. The train pulled out and
stopped at Cameron where we all had
tc get out of the car to be photo-
graphed. ;

Q. Were you photographed? A,
We were photographed.

You were not measured, were

Q. When did you come to America?
A. In 1876
. Q. ‘Do you know Mr. Haywood? A.-
I never got acquainted with him and
pever saw him until I saw him in this
ocourt room.

Q. Or Mr. Moyer or Mr. Pettibone?
A. I knew Mr. Moyer.

Q. Were you in Cripple Creek dur-
ing the strike? ‘A. No, sir, I was. at
Victor,

Q. Or Victor? A. Yes, sir, Victor.

Q. That is close }g Cripple Creek?
A, Six or seven milds.

Q. What were you -dolng in those yuu:’ A. No, we were not measured,
days? A, Shoemaking. but ‘'we were brought to Colorado
Q. Were you there the day of the | Springs and kept there for some time,

riot? A, Yes, sir.
. What were you doing that day?
A. Shoemaking,

Q. Did you stick to your lnt or
did you go out to see what was do-
jax? 'A. 1 went out in thé afternoon
and went up to-the meeting that was
to be held by the citizens abouf 2:30.

Q. Did you dress up? ' A. No, sir,
I locked the shop door and went out
with my apron on.

Q. Did you have a coat on? A.
No, sir.

Q. What was doing up there? £
Mr. Hemlin was up on a truck speak-
ing.

Q. Did ynu hear him say anything?
A. As I arrived there I heard him ex-

yress the words, “It is up to you men

drlve them over the hills and I wili

and then they transferred us on to the
Santa Fe road and at five o'clock on
Sunday morning we were duy ped off
In a swamp &t the Kansas/line und
three volleys were fired over our
heads with the Instructions, “Don't
come back under the pensity of
death.”

Q. Well, whnl happened in Kan-
sas? Did you stay there? A. No, we
did not_get to Ksnsas; the engineer
refused to take us across the line.

Q. de left you in Colorado, did he?
A. He left us in Colorado, but we
wore at the line. We then ‘took a
wash, all hands, fn a large tank that
was there, 1 suppose for cattle.
~ Q. That is what you thought ft
was for? A. That is what we thought
it was for, and some of the men de-
clared it was- the largest wash basin

THETCOURT. What is’ that last | they :nd ever washed in, and we re-
answer * | turned to the railroad track and
« THE WITNESS: - And I will lead | work train come down vlt% ties o:"

you. A volce from ‘the crowd says.
“Who do you mean,” and then the
commenced.

- . How much shooting wes there? |
A. Well, 1 suppose there was 30 or 40
shots fired while I was there.

Q. He quit talking when the |hoot-
ing began? A. He did.

Q. Where did you go? A I re
mmodwtho:hopuunntoma

"&. You mtwym lllop! A

Yes.
Q. How long did you stay fn your
shop? ‘A I stayed In my shop uatil
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Q. Have you ever been back to Vie- | Scott and K. C. Sterling In district at-.f Q. Now, waat will make you take
tor since? A. No, sir. torney’'s office, Deputy Sheriff Under- | one? A. 1 said that “no lever pur-
MR. DARROW: Thut is all. wood and Dlstrlct Attorney Cole being | chase could make me, "—they conldn't

Cross-Examination By Mr. Borah.

Q. What was the date that you
were taken out of Victor? A. June
the 10th.

Q. June the 10th? A. Yes, sir.

Q. Where were you the night of
the explosion? A. I was In bed.

Q. And where was your bed?
In my shop on Victor avenue,

Q. You slept in your shop?
slept in a rear room.

Q.  And this time when you speak
of Hamlin beéing in the street, was on

Al
A

the 10th, was it? A, It was on the
6th. :

Q. It was on the evening of the
6th? A. The evening of the 6th, ves,
glr.aon

Q. About two or three o'clock? A.
1 should judge about 2:30 I suppose,
or something like that.

Q. And some eight or ten rhours
after the explosion? A. I don't know
what time the explosion was.

Q. You know approximately what
time it was. Yoo lived right in the
town. A. Well, Victor and Independ-
ence are not in one town.

Q. How far apart are they? A,
They might be five or six miles, or
seven miles.

Q. You don't know what time it
(.ool\ place? A. No, sir.

- Q. 1 supposg you did hear from the
newspapers or somewhere else that
the depot was blown up? 'A. I heard
of it in the morning.

Q. And this was vou say, ten hours
afterwards? A. Yes, sir, it was in
the afternoon. h

Q. Now, these people in the street,
were they the people of the town gen-
erally? A. No, there was quite a
number of strangers there that I did
not know.

Q. Were the town people out in'

the street, too? A. Yes, sir, the town

people, men, women and children.

Q. Men, women and children? A,
Yes, sir.

. Q. Of all vocations and walks In
lfe? A. Yes, sir.

Q. And do you know who this 'was
id, “Who do you mean,” when
Hamllg sald, “What are you golng to
do?” A. No, sir.

Q. Where were the first shots youn
heard? A. Tt was right from the men
right there within two feet of him.

Q. From the men? A, From a
man right within two feet of him.

Q. Who was he? A. He was a
strangerjto. me,

Q. Where did the genenl shooting
come from that you first heard? A, |
It was this man right side of the "
wagon., He shot in the direction of
union hall.

Q. Dg you know who this man was?
A. No, 8ir, he was a stranger to me.

Q. You did not identify any one
who did the shooting, to know who
they were? A. No, sir, I didn't txlw
no time.

MR. BORAH: I belleve that is all.
MR, DARROW: That is all—or,
one question: Did you ever get your
shoemaker’s - tools?

THE WITNBESS: Part of them.

MR.. DARROW: What became of
the rest?, . "

THE WITNESS: I could not tell
you. g

MR. DARROW: That s all.

MR. BORAH:  No further questions,

| ATTEMPT T0 EX-
 TORT CONFESSION

also present.
ord.)

Q. Tell the jury what happened to
you when you got up and dressed? A.
I got up and went out and I had an
overcoat In the jailer's office and I
asked them if I could wear my overs
coat out.. Tom (deputy sheriff) told
me I conld and I put my overcoat on
and I went with him, we walked down
from. the corner of 'A avenue and Ben-
nett, that is the avenue the county
Jail 1s on, to the corner of Firgt ana,
-‘Bennett. avenue and he met I\ C.
Scotl, that is, he and I met D. C. Scott
on lhe corner, and they passed the
time of the evening, and D. C. Scoit
turned-around and walked on one side
of me and Tom 'Underwdod on the
other and they took me down as far
as the Brunswick saloon, and Scott
asked Underwood, he said, “It is
pretty cold tonight,” he said, “have
you got the price?™  Underwood saia
that he had, and - they stepped inside
and I went with them and they wanled
me to take a drink and I told them |
didn’t want anything to drink, so they
took me from there to the district at-
torney's ‘office, Trowbridge, and Mr.
Cole was the assistant district attor
ney, and he was there. * There was no
lights in the bullding when we got
there, they were using candles—

Q. For what regson, If you know?
A. I don’t knows  Mr. Scott stepped
to the office, and this was in. the rear
of the Fairley-Lamphan buflding.

Q. State whether the rest of the
bullding and the outside of it was’
lighted np. Al ¢ outside was all
lighted up, but the Billway as we wen!
up all waa dark, [ couldn't ‘see noth-
ing after I got to the top of the stairs,
and It was in the rear of the bullding
and we went back there and they were
burning candles; antt Mr. Scott called
Sterling—called up.the National Hotel
and  Sterling appmd ina few mo-
ments.

Q. Now 'hnt oeccurred when Ster-
ung and Scott got together with you

that:‘'voom? ‘A, WELL, THEY
Tm.n ME THAT McKINNEY HAD
CONFESSED TO THIS WRECKING
OR THE ATTEMPTING TO WRECK
THE ' FLORENCE & CRIPPLE
CREEK  RAILROAD 'AND IMPLI.
'GATED 'ME, AND TOLD ME |
MIGHT A8 WELL CONFESS, THAT
 JHEY = HAD POSITIVE PROOF

From official Court Rec-

{TAGAINBT ME, AND THAT ANY EVI-

DENCE 1" MIGHT HAVE TO GIVE
BEFORE THE COURT THAT THEY
WOULD "TEAR UP LIKE' TISSUE
PA?ER WHEN IT CAME TO TRIAL.

‘Q. 'Which one toid you that? A.
ur.smmu THEN MR. SCOTT
TOLD ME, HE SAID, “WE HAD IN-
TENDED.TO GO PRETTY HARD
WITH' YOU, 'FOSTER, BUT WE
WENT UP ON THE HILL AND SAW
WHAT A NICE LITTLE FAMILY
YOU HAD"—and 1 stopped him and
told him  that my family wasn't in
need of jany sympathy from him or
anybody ' , and he told me, he says,
“THEY ILL BE, BEFORE YOU
ARE THROUGH WITH IT, BEFORE
WE ARE' THROUGH WITH YOU.”
I ‘him to foliow it up, that the
bu /ofthe proof rested with them,

if they could find me guilty of a
crlmo.,tht I would stand for it, but

my family was absolutely innocent and
l didn’t:want. them eonnocud with ft.
,.Q. ww did th
\Un

- say then? A.

bring no lever to make mé; and they
went to Colonel Morris' and took a
drink and I took a cigar and they took
me as far as Bénnett, and Scott told
Underwood, he sald, “I guess, Tom,
you can handle him now;” and I smd,
I told him, “I came here alone in the
first place and I know where the place
is, I ean go back now without either
one-of you." 8o Underwood took me
to the jail and he told John Baker, he
sald, “YOU PUT HIM IN SOLITARY
CONFINEMENT,” he sald, “WE WiLL
TRY TO REFRESH HIS MEMORY,”
and they put me in solltary confine-
ment for sevenleen days.

Foster was finally released on Feb-
ruary 4, having been tried and acquit-
ted, On trial McKinney denied his
confession and depied his denial.

Foster remained ia district till after
Independence explosion, June 6, 1004,
when he walked out 20 or 40 miles
by night, reaching Convon City after
36 hours without. fpod-—hécause they
were capturing all Union Men in dis-
triet.

THREE CLASSES

Heney, the Pacific Coast attorney
who has prosecuted Land Fraud
cases in Oregon and Labor Fraud
cases in California—made a sgpeech
recently to students of the State Uani-
versity of California.

Class." He criticized citizens of the
Merchant Class" and the “Corpora-
Class.’'

He had not the same confidence in
the Merchant Class or the Corpora-
tion Class that he had in the Labor
Class. - His experience with Schmitz
had proved to his satisfaction it was
not the Labor Class which bad been
found guilty of San Francisco corrup-
tion but the Merchant and Corpora-
tion Classes.

1 0} miouhu:dly Heney Is correct “in a
way." =

He 18 correct whcn he recognizes
the three classes—-the Merchant Class
and Corporation Class—constituting
together what Socialists call the Cap-
italist Class—and the Labor Class op-
posed to it. His ‘Merchant Class" is
our . ..iddle Class, numerically the
larger part of the Capitalist Class, all
anxious to enter the uper part, the
Corporation Class—and all despising
the greatest clasg of all, the Lahor
Class, from which they all derive
their living, their wealth, their power.

But where Heney falls to state
things right is in these words:

“Do not misunderstand me—I do
not mean that all merchants or cor-
poration men aro corrupt, I 'mean that
nine times out of ten labor votes on
principle, with no personal interest,
and nine times out of ten the mer-
chant votes for his seif-interest and
against moral principles.”

The merchant votes for his self-
interest and he does right. It is the
only morality which suceeedo. The
Merchant Class recognizes its own in-
Lerest and votes for it.. lt'.houbor

cluudldthomnmanmh‘

fooled ‘and mulcted by fakirs like

“Sehmitz and Ruef, and as it will now |

Nhﬂmudﬂw&hﬂh

This talk about :.mr-vo\'ma’ou
ive. f,'wlmrmm...........

Labor should begin to vole for its
own sell-interest—as the Merchant
Class and Capitalist Class always do
vote.

Mr. Heney ana ni- backer, Spreck-
els, want Labor “to vote on principle”
and support thelr candidates at the
next election.

Had the Labor Cln: been intel-
ligent enough to *“vote for their self-
Mterest,” they would never have
elected Schmitz, who did not stand
at any time for the Working Class,
but rather for the Merchant Class, as-
gisted by the Working Class.

if now the Labor Class have to ais
trust all .branches of the Merchant
Class, whether represented by
Schmitz and Ruef or by Heney and
Spreckels, stop “voting on ‘principle”
and begin voting for their own class
interests, they will not be over-
whelmed with disgrace as now In San
Francisco.

“Moral principles” are a bait for
the Labor Class before it gets any-

where. The only “Moral Princlple"\
which are really moral, are Class
Principles. Vote for your own class

interests or you wifl be immoral in-
deed.

Mhen will labor learn that it ds
immoral to vote for any other class

publican or Democratic or Independ-
ent?

THE TRUSTEE PRINTING COM-
PANY.
- igioen

— e

Just to let you know the company
is still doing business at the old
stand. In the past month we have
turned out a lot of job printing in
connection with the paper, and that
department of our business is now on
a substantial footing. We have a
plant the value of which is estimated
to be In the neighborhood of $1,000,
in addition to the office furniture and
the property of the paper.

There are a few hundred shares of
the stock of the company still un-
sold. We want to install a press and
a linotype. To do this we will have
to sell all the stock we have now in
the treasury and perhaps increase our:
capitalization. We want to do thie
quick. and will have to have your .
heip.

Try and get in this week with &
subscription for ten shares of htock,
which you can pay for at the rate of
a dollar & month and never feel it,
thus doing something for Socialism
and at the same time making what

than its own, no matter whether it is

some- conservative business men
among the Seattle Socialists consider

caled “Union Labor Party” or Re- a good business investment.
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